
    Vážení  spoluobčané.

Po  více  než  třiceti   letech  starostování  v obci  Perálec,   před  tím
devatenácti letech účetní obce, přitom zaměstnaná19 let na Obecním úřadě
v Proseči,  tehdy ještě na místním národním výboru,  se uzavřela má etapa
pracovního  a důchodového života  na obecním úřadě v naší obci, na níž
budu  vzpomínat určitě v dobrém.

Je velkou výhrou člověka mít zaměstnání i to mimopracovní starostování
zároveň jako koníčka. A to se mi s velmi dobrým zázemím a podporou
rodiny povedlo.     
Snažila jsem se vždy dělat své poslání starostky, jak nejlépe dovedu. A
když máte štěstí na lidi kolem sebe na které se můžete spolehnout, skvělou
účetní i zastupitele, tak jde vše snadněji. Děkuji paní  účetní, která tu káru
se mnou táhla také celých třicet let, děkuji i všem minulým zastupitelům a
místostarostům za  odvedenou práci pro naši obec.

Nebudu zde hodnotit co se v obci podařilo změnit za těch třicet let, to snad
posoudí moji spoluobčané, ostatně tak, jako v každé obci. Některý rok se
dařilo více, některý méně.  Měla jsem vždy na mysli, aby se v naší obci
lidem líbilo a spokojeně žilo.
  Snažili jsme se hospodařit tak, aby obec pokud  potřebovala úvěr,  mohla
ho  bez  problémů splácet.  Obec  jsem předala  bez  dluhů  a   s  finanční
rezervou do roku příštího.

O naší obci říkám, že jsme správná obec – máme školu, školku, kostel i
hospodu.       „Obec bez školy, je jako den bez sluníčka“.
  Máme i dvě hřiště, obec je plynofikována i  když mi tehdy pracovník
hradeckých plynáren řekl, paní starostko jak jste to dokázala, když  jsme
Vám  nedali   souhlas  –  dokázala.   Provozujeme  kanalizaci  s  ČOV,
vodovod s vlastním zdrojem vody, vodojemem, dodáváme částečně vodu
do Zderaze, Hluboké,  Stříteže, Chlumu a Hněvětic.  Velmi děkuji obsluze
jak ČOV tak vodovodu. 
   Snažíme se udržovat prostory dvou hřbitovů, které máme ve správě a
mnoho dalšího včetně udržování zeleně a návse – parku. Děkuji.

 Mohu říci, že obec měla vždy dobrou spolupráci s ředitelstvím školy a
pokud  to  bylo  v  silách  finančních  možností  obce,  požadavky  školy  se



postupně realizovaly.  Poslední dobou i s finanční podporou obcí Hluboké
a Zderaze.    Děkujeme.
  Škola se vždy podílela na kulturním a společenském životě obce a mohu
říct, že materiální vybavení naší školy je díky trvalé snaze vedení obce a
vedení školy velmi dobré. 
   V letošních prázdninách byla ve škole obcí zřízena 3. učebna a co to
znamená?  Snížení počtu žáků ve třídách umožňující individuální přístup
ke každému dítěti, než když paní učitelky vyučovaly 3. ročníky v jedné
třídě.  K tomu ještě musím poznamenat, že ve škole i školce máme velmi
dobrý kolektiv kvalitních pedagogů, který je zárukou velmi dobré přípravy
žáků na II. stupeň ZŠ do Proseče. Všem pracovnicím školy děkuji.

    Nemohu opomenou důležitou složku naší obce, hasiče.  V roce 2002
měli  nějakou divnou náladu a  vypadalo to, že  se rozpadnou. Já jsem jim
tehdy říkala kluci ani mně ne..štvěte, to nemyslíte vážně. No dopadlo to
dobře, začali trénovat na požární soutěže a následně ještě sestavili družstvo
žen  a  tak  se  společně  zapojili  do  okrskových  i  okresních  soutěží,
posledních několik let hlavně do „ Okresní ligy Svitavska“, kde se stále
drží v popředí, reprezentují a šíří dobré jméno naší obce. Často jsem je s
jejich manželkami doprovázela, abychom jim fandily.   
Hasiči  nejen   že  se  účastní  soutěží,  ale  protože  nemáme v  obci  žádné
technické služby, byli a jsou vždy po ruce, takovou prodlouženou rukou
starosty, když je něco potřeba v obci   zajistit. Hasiči děkujuuuuuu.
  
Děkuji  i  místnímu zemědělskému družstvu se  kterým máme dlouholetou
velmi dobrou spolupráci.

   A teď -práce  starosty?   Slovo starosta  asi  vzniklo  od slova   starat
se…..starosta je starostou 24 hod. denně, nikdy nejde říct, že máte hotovo,
jsou pořád a pořád nové úkoly a práce je nekonečná. Práce starosty na
malé obci je opravdu velmi různorodá. Takový člověk by měl být částečně
právník,  částečně  psycholog,  odborník  na  stavební  zákon,  zákon  o
odpadech, o místních poplatcích, o vodovodech a kanalizacích, zákon o
pohřebnictví,  zákon  o  školství,  předškolním  vzdělávání,   zákon  o
veřejných zakázkách, specialistou na dotace a mnoho a mnoho dalších. To
je bohužel, téměř nemožné. 
Myslím  si,  že  starosta  by  měl   používat  tak  trochu  i  selský  rozum,
nerozhodovat ukvapeně a být si vědom, že  s rozvahou a  úsměvem na
tváři to někdy jde líp.



 
Nejsmutnější na práci starosty je to, že protože musí dělat i nepopulární
rozhodnutí  může  se stát, že při rozhodování např. sousedských vztahů, si
z přátel udělá někdy nepřátelé, jo jo není člověk ten, aby se mohl zachovat
lidem všem, ach ty zákony.

 Přála bych si, aby naše obec i nadále zůstala samostatná a mohli o rozvoji
a životě v ní  rozhodovat zastupitelé z řad našich spoluobčanů.

A úplně  na  závěr  chci  říct,  že   doufám,  že  jsem  v  čele  obce  nebyla
zbytečně, že po mém třicetiletém působení něco dobrého zůstalo. 
Práce  pro  lidi  a  pro  naši  obec  byla  pro  mne  velkou  ctí,  děkuji  svým
spoluobčanům za jejich důvěru,  kterou jsem cítila  po celou tu  dlouhou
dobu i  za jakoukoliv pomoc, bez které by dosažené změny v naší obci
nebyly možné. Za to vám všem moc děkuji.

Novému zastupitelstvu držím palce, nové starostce přeji, především pevné
nervy, aby jí úskalí její  nelehké práce pomáhala překonat radost z věcí,
které se v obci podaří a aby jich bylo co nejvíce. Aby se jim dařilo získávat
dotační finanční prostředky a tím zlepšovat kvalitu života v obci.

Vážení spoluobčané važme si jeden druhého, dobrých sousedských vztahů,
mějme rádi místo kde žijeme, k blížícím  vánočním svátkům  vám přeji
vše dobré,  k tomu pevné zdraví.

Milada Drahošová
 
Starostka obce
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